



[www.bishopscollegeschool.com](http://www.bishopscollegeschool.com)

# Athletic Therapist/Physiotherapist

Replacement contract September 2023 – June 2024

## Overview

Established in 1836 in Quebec, Canada, Bishop's College School (BCS) is an IB World School offering the International Baccalaureate Diploma Programme and certificates. With a campus bordered by farmland and rolling hills on one side and by the city of Sherbrooke on the other, BCS is a small, welcoming community and a "home away from home" to students from 37 different countries. We create a caring community of learning and development where cultures connect and individuals matter. By embracing a rigorous yet supportive academic program and a well-rounded education that includes athletics, the arts, leadership and development, and global citizenship, BCS is preparing students to become tomorrow's leaders. We offer a Bilingual Option (English and French), as well as the Duke of Edinburgh's Award program, and are a proud member of Round Square, through which students can go on exchanges and volunteer abroad.

## The Position

Reporting to the Director of Athletics, the athletic therapist/physiotherapist is responsible for the assessment and rehabilitation of injuries for the student population at BCS, as well as education and consultation on various health-related topics (strength and conditioning, nutrition, proper use of sports equipment, concussion signs, and symptoms, injury prevention, etc.).

The successful candidate will use contemporary rehabilitative techniques, therapeutic modalities, soft tissue mobilization, physical reconditioning, and supportive taping procedures to promote an environment conducive to optimal healing while preparing the individual for safe reintegration into an active lifestyle and sports. He or she will coordinate emergency care coverage for all home games and tournaments, as well as away games as deemed necessary by the Director of Athletics. The therapist will cover the majority of the home games and major events for all teams (BCS invitational tournaments, CAIS, etc.), and hire temporary staff for additional coverage as necessary.

## Key Responsibilities

- Pre-season concussion testing for all contact sports and all senior teams, as well as ongoing concussion management with BCS Health Services
- Risk Management Planning-Establish and communicate emergency protocols for athletics facilities and athletics trips, ensure proper health insurance for all athletics trips, and prepare emergency kits for all games and athletics trips
- Recording and documenting all injuries sustained and treatments performed
- Hiring and payment processing for assistant therapists in conjunction with the Athletic Director
- Ordering of supplies

## A Quick Glance

- 270 students
- Grades 7-12 (Forms II-VII)
- 85% Boarding/15% Day
- 40+ countries
- 8 residences
- Average Class Size: 15

## Contact Information

Wendy Johnson  
Human Resources  
[wjohnson@bishopscollegeschool.com](mailto:wjohnson@bishopscollegeschool.com)  
80 chemin Moulton Hill,  
Sherbrooke, QC J1M 1Z8 CANADA  
Phone: 819-566-0227 ext. 206



- Liaising with community health care providers and BCS Health Services as necessary, coordinate advanced care or alternative care with medical professionals
- Willing to travel and work a variety of hours on weekends and evenings

### Education, Experience and Skills

- Undergraduate Degree in Kinesiology, Physiotherapy, Athletic Therapy or a related field
- Professional designation in good standing with the Registered Physiotherapist and member of O.P.P.Q. (Ordre professionnel de la physiothérapie du Québec)
- Current First Aid, Sports First Responder, AED and CPR Certifications

#### Experience

- Two years prior experience working in a sports injury clinic
- Two years prior experience as an athletic therapist or physiotherapist with contact sports such as football, rugby, and hockey

#### Skills

- Excellent skills/abilities in the following areas: injury assessment and treatment skills
- Sports therapy modality use
- On-field injury management
- Knowledge and application of injury preventive procedures
- Organizational skills
- Interpersonal skills
- Ability to work as part of a team
- Record keeping, supervisory skills
- Strong communication skills in French and English

### The Process

BCS is committed to creating an inclusive workplace that promotes and values diversity.

This position offers a competitive salary and benefits package. A resume and letter of interest to:

Human Resources  
Bishop's College School  
80 Moulton Hill, Sherbrooke, QC, J1M 1Z8  
[wjohnson@bishopscollegeschool.com](mailto:wjohnson@bishopscollegeschool.com)

Only candidates selected for an interview will be contacted.



# Thérapeute du sport/Physiothérapeute

Contrat de remplacement septembre 2023 - juin 2024

## Résumé

Fondé en 1836 et située au Québec, Bishop's College School (BCS) est une école du monde de l'IB ce qui signifie qu'elle offre le programme et la certification du Baccalauréat International. BCS est une petite communauté, entourée de montagnes, de terres agricoles et géographiquement située près de la ville de Sherbrooke, qui offre un second foyer, un second chez soi pour ses étudiants qui proviennent de 37 pays différents. Créer une communauté d'apprentissage et de développement où les cultures se rencontrent et où les individus sont importants est au cœur de nos priorités. Le programme d'études complet et rigoureux inclut la pratique de sports, le développement artistique et global, et le leadership afin de préparer les étudiants à devenir les leaders de demain. Nous offrons une éducation option bilingue (anglais et français), le programme de reconnaissance du Prix du Duc d'Édimbourg et nous sommes membre Round Square, ce qui permet à nos étudiants de vivre des situations d'échanges scolaires et d'effectuer du bénévolat à l'étranger.

## Le poste

Sous la supervision du Responsable des sports, le physiothérapeute/thérapeute du sport est responsable de l'évaluation et de la réadaptation des blessures qui surviennent à la population étudiante de Bishop's College School (BCS) ainsi que de la consultation et de l'éducation concernant différents sujets liés à la santé (musculature et forme physique, nutrition, bonne utilisation des équipements sportifs, signes et symptômes relatifs aux commotions, etc.)

Le candidat retenu utilise les techniques contemporaines de réadaptation, de mobilisation des tissus mous, de reconditionnement physique, les procédés thérapeutiques et de pansage afin d'obtenir une guérison optimale tout en préparant l'individu vers un retour à la vie active et sportive.

La personne doit assurer les soins d'urgences lors des parties à domicile et des tournois ainsi que lors des événements pour lesquels le Responsable des sports juge sa présence nécessaire. Le thérapeute est présent pour la majorité des parties à domicile et lors des événements importants des différentes équipes (tournois invitation de BCS, CAIS, etc.) et embauche le personnel temporaire afin de subvenir aux besoins.

## Responsabilités clés

- Procéder aux examens d'évaluation liés aux commotions présaison et des membres des équipes seniors pour tous les sports de contact, et effectuer la gestion des dossiers de commotion en collaboration avec les services de santé de BCS.
- Planification de la gestion des risques — établir et transmettre les protocoles d'urgence pour les installations, vérifier à ce que les couvertures d'assurance-maladie sont adéquates lors de

## Survol rapide

- 270 élèves
- Études secondaire et postsecondaire (7e à la 12e année)
- École mixte
- 40+ pays sont représentés
- 8 résidences sur le campus
- Taille moyenne des classes : 15 élèves par classe

## Personne-ressources

Wendy Johnson

Ressources humaines

[wjohnson@bishopscollegeschool.com](mailto:wjohnson@bishopscollegeschool.com)

80 chemin Moulton Hill, Sherbrooke, QC,

J1M 1Z8 CANADA

Téléphone: 819-566-0227 poste 206

déplacement à l'extérieur, préparer les troussees d'urgence lors des parties et des voyages sportifs.

- Consigner et documenter toutes les blessures subies et les traitements effectués.
- En collaboration avec le responsable des sports procéder à l'embauche et au paiement des adjoints au thérapeute.
- Commander les fournitures.
- Au besoin, assurer la liaison entre les fournisseurs de soins de santé communautaire et ceux de BCS, coordonner les soins avancés ou alternatifs avec les professionnels de la santé.
- Prêt à voyager et à travailler selon un horaire varié les soirs et les fins de semaine.

### Scolarité, expérience et aptitudes

- Baccalauréat en Kinésiologie, physiothérapie ou dans un domaine connexe.
- Accréditation professionnelle et membre en règle de physiothérapeute agréé et membre de l'Ordre professionnel de la physiothérapie du Québec (O.P.P.Q).
- Formation en secourisme premier répondant, certification en RCR et en lien avec l'utilisation d'un défibrillateur externe automatisé.

### Expérience

- Deux ans d'expérience de travail dans une clinique sportive.
- Deux ans d'expérience à titre de thérapeute sportif ou de physiothérapeute avec des clients qui pratiquent des sports de contact comme le football, le rugby et le hockey.

### Aptitudes

- Excellentes connaissances dans les domaines suivants : évaluation et traitement des blessures
- Utilisation des modalités de thérapies sportives
- Gestion sur place des blessures
- Connaissance et application des procédures de prévention des blessures
- sens de l'organisation
- Entregent
- Capacité à travailler en équipe
- Aptitudes à la supervision et à la tenue des dossiers
- Excellentes aptitudes en communication (français et anglais)

### Le processus

Ce poste offre un salaire compétitif et des avantages sociaux. Un résumé et une lettre d'intention doivent être envoyé à :

Ressources humaines  
Bishop's College School  
80 Moulton Hill, Sherbrooke, QC, J1M 1Z8  
[wjohnson@bishopscollegeschool.com](mailto:wjohnson@bishopscollegeschool.com)

Seulement les candidats sélectionnés pour une entrevue seront contactés.

*\*Le masculin est utilisé sans aucune discrimination et dans le seul but d'alléger le texte.*

---